
PROTOKÓŁ Nr 24/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 15 stycznia 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Mariusz Wielogórski - dyrektor ZGK
6. Pani Katarzyna Warszycka - Kierownik GOPS
7. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Pan  Sekretarz  Gminy  zgłosił  wniosek  o  uzupełnienie  porządku  obrad  Komisji  o  punkt
„Zaopiniowanie projektu uchwały  o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady Gminy Mielnik  
z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu gminy”.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Regulaminie  utrzymania

czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.
2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  szczegółowego

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie  odpadami komunalnymi
na terenie Gminy Mielnik.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za
zagospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia
stawki opłaty podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  dla  nieruchomości  na  której  zamieszkują
mieszkańcy.

5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  o  zmianie  uchwały  Nr  IX/62/19  Rady  Gminy
Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy

6. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych za 2019 r.

7. Współpraca Gminy Mielnik z organizacjami pozarządowymi – sprawozdanie za 2019
rok.

8. Sprawy bieżące.

Do punktu 1.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Regulaminie
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.



2

Pan radny Leszek Karbowski wyraził zadowolenie z faktu przygotowania projektu uchwały
włączającej  kompostowniki.  To  powinno  się  przyczynić  do  zmniejszenia  ilości  śmieci
oddawanych do PUK i efekt końcowy będzie korzystny.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz poprosił  o  wyjaśnienia  dotyczące  pkt.  3  projektu
uchwały.

Pan Przewodniczący Rady zgłosił uwagi do ust. 3 pkt. 3 projektu uchwały - „lokalizacja
przydomowego kompostownika  powinna być zgodna z innymi obowiązującymi przepisami
prawa”. Stwierdził, że w uchwałach innych gmin nie ma takich zapisów, jest to zbyt duże
obostrzenie.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jest to zabezpieczenie w związku ze zmieniającym się  
u nas nagminnie prawem, np. prawem budowlanym. Są przepisy ochrony środowiska, emisja
zapachów itp.

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik referatu w UG stwierdził, że nie jest to obostrzenie.
Udzielił  wyjaśnień  na  tema  tego  zapisu,  może  za  jakiś  czas  wejdzie  do  prawa  definicja
kompostownika, bo na razie takiej prawnie określonej definicji nie ma.

Pan Wójt  Gminy –  może  dojść  do  sytuacji,  że  ktoś  zbuduje  kompostownik  przy  oknie
sąsiada lub złoży górę śmieci. Przedstawił wyjaśnienia prawne dotyczące tego tematu.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że zapis jest dobrze ujęty, zgodny z ustawą i nie
ma co dalej nad tym dyskutować.

Komisje 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Mielnik.

(w zał. na str....................prot.)

Do punktu 2.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie
szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za
uiszczoną  przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie   odpadami
komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str...................prot.)
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Do punktu 3.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  wyboru  metody  ustalenia
opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  tej  opłaty  oraz
ustalenia  stawki  opłaty  podwyższonej  dla  nieruchomości,  na  których  zamieszkują
mieszkańcy.

Pan Wójt  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały i  proponowanej kwoty 17 zł.  od
osoby  za  wywóz  śmieci.  Mamy  mało  mieszkańców,  wozimy  odpady  plastikowe  raz  
w miesiącu, gdzie inne gminy robią to raz na kwartał. Żadna z okolicznych gmin nie dopłaca
do śmieci, u nich to się równoważy. Może być tak, że ktoś z mieszkańców może złożyć do
NSA wniosek, że gmina dopłaca do śmieci. Taka sytuacja była w Siemiatyczach, gdzie NSA
po wniosku mieszkańca zakwestionował zarabianie na  śmieciach, bo przepis mówi, że opłaty
mają się bilansować.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zaproponował  aby  uregulować  sprawy  osób  które  nie
deklarują  oddawania  śmieci.  Wg wyliczeń Pana radnego jest  to  około  450 osób.  W celu
wyłapania tych osób można porównać zużycie wody – jeśli woda jest zużywana, to również
śmieci  są  produkowane.  Trzeba  uruchomić  działalność  administracyjną  Urzędu,
przeprowadzić kontrolę  aby wyłonić osoby nie  płacące.  Podnosząc cenę śmieci  będziemy
karać tych co płacą.
Należy również rozpropagować wśród mieszkańców gminy zakładanie kompostowników, bo
rezultacie końcowym to się nam opłaci.

Pan  Sekretarz  Gminy  i  Pan  kierownik  Gorochowicz stwierdzili,  że  największy  koszt
odbioru śmieci stanowi transport, biodegradowalne odpady nie wpłyną znacząco na koszty.

Pan radny Wiesław Remesz zaproponował likwidację dużych koszy na śmieci, stwierdził, że
Siemiatycze tego nie mają.

Pan Kamil Zalewski zapytał o kwestie związane z wywożeniem śmieci z cmentarzy.

Odpowiedzi udzielili Pani Skarbnik i Pan kierownik Gorochowicz. Roczny koszt wywozu
koszy na śmieci wynosi ok. 10 tys.zł.

Radni zgłosili następujące propozycje cen śmieci :

Pan Kamil Zalewski – 14 zł.

Pan Witold Pawluczuk – 20 zł.

Propozycja Pana Wójta – 17 zł.

Za propozycją 17 zł. opowiedziało się 4 radnych, 11 radnych było przeciw. 

Za propozycja 14 zł. opowiedziało się 10 radnych, 3 było przeciw , 2 wstrzymało się
od głosu.
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Komisje 14 głosami za,  przy 1 głosie sprzeciwu, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami
komunalnymi i  ustalenia  stawki tej  opłaty oraz  ustalenia  stawki opłaty podwyższonej  dla
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. Stawkę opłaty ustalono na 14 zł.

(w zał. na str.................prot.)

Pan Wójt  zwrócił się do radnych aby do sesji raz jeszcze zastanowili się nad wysokością
przyjętej stawki.

Do punktu 4.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości na której zamieszkują
mieszkańcy.

Pan radny Leszek Karbowski zwrócił uwagę na błędny zapis w pkt. 28 deklaracji,  jest  
-  stawka a powinno być kwota.

Radni dokonali poprawki w tym punkcie projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi dla  nieruchomości  na  której  zamieszkują  mieszkańcy  wraz  z  wprowadzoną
zmianą.

(w zał. na str..................prot.)

Do punktu 5.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady
Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
Poinformował, że podejmując uchwałę w sierpniu 2019 r. pominięto wydzielenie 2 mieszkań,
które wcześniej miały status mieszkań służbowych. Lokal nr 1 dotyczy pracownicy szkoły,
lokal  nr  2  wyłączony  jest  dla  zawodników  przyjeżdżających  na  zgrupowania  sportowe.
Obecnie w lokalu nr 2 chciałby mieszkać Pan Wójt Gminy.

Pan Wójt poinformował,  że  bezskutecznie  próbował  znaleźć  mieszkanie  w Mielniku.  Za
wynajem mieszkania będzie płacił stawki przewidziane w uchwale.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r.  
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu gminy. 

(w zał. na str................prot.)
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Do punktu 6.

Pani Katarzyna Warszycka - kierownik GOPS i Sekretarz GKRPA przedstawiła informację
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za
2019 r.
Informacja ta, w stosunku do wcześniej przedstawianej, obejmuje cały 2019 roki i została
poszerzona o sprawozdanie z pracy Punku Informacyjno-Konsultacyjnego.

(w zał. na str..................prot.)

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił informację o współpraca Gminy Mielnik z organizacjami
pozarządowymi – sprawozdanie za 2019 rok.

(w zał. na str...................prot.)

Do punktu 8.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał  czy konsultowano z Wójtem sprawę zatrudnienia  
w GOKSiR pracownika.

Pan Wójt odpowiedział,  że  nie  wyraził  na  to  zgody.  W trakcie  rozmowy z  dyrektorem
GOKSiR  zgodził  się  na  jego  zatrudnienie  do  końca  2019  roku.  2  stycznia  br.  dyrektor
oznajmił, że źle zrozumiał słowa Wójta i zatrudnił pracownika na czas nieokreślony.

Pan radny Kamil Zalewski poinformował, że skonsultował z mieszkańcami Tokar pomysł
przyjęcia  rodziny  repatriantów.  Wszyscy,  z  wyjątkiem  jednej  osoby,  opowiedzieli  się  za
sprowadzeniem repatriantów.

Pan Mariusz Wielogórski  – dyrektor ZGK sprostował informację poprzedniego dyrektora
przekazaną na sesji w dniu 30 grudnia 2019 r. o dobrej kondycji Zakładu. Kondycja Zakładu
jest bardzo zła. Poprzedni dyrektor już w grudniu minionego roku pobrał pieniądze za wodę
za  styczeń  br.  Kasa  Zakładu  jest  pusta,  brak  pieniędzy,  brak  sprzętu,  jest  tylko  jedna
działająca  piła  spalinowa.  Brak  jest  siekier,  sekatorów,  na  pojazdach  są  łyse  opony,
szambiarka i śmieciarka nie mają zimowych opon.
Pan dyrektor poprosił  o zlecanie prac Zakładowi, tak aby pracownicy mieli pracę i  mogli
zarobić na wynagrodzenia i zakup potrzebnego sprzętu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


